
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Geachte heer, mevrouw, 

 
 
Binnen het project Gelijk Speelveld, onderdeel van het Meerjarenprogramma Sport & 

Bewegen 2021-2025, hebben we samen met de Sportkoepel en alle andere stakeholders hard 

gewerkt aan gelijke afspraken voor de buitensport met betrekking tot eigendomssituaties en 
vergoedingen op gemeentelijke sportaccommodaties. Als vervolg hierop (en voortvloeiend uit 

de ambities opgenomen in het Meerjarenprogramma Sport & Bewegen 2021-2025) zijn we 

gestart met het project doorbelasten nutsvoorzieningen, om ook op dit gebied een gelijke 

situatie te creëren wat betreft transparantie en eenduidigheid in de betaling van de 
nutsvoorzieningen door sportverenigingen. Hierover heeft uw raad op 14 oktober 2022 een 

dagmail ontvangen. We willen nu een eerste stap maken door alle kosten over het jaar 2022 

door te belasten aan de buitensportverenigingen.  
 

Op dit moment hebben we te maken met verschillende situaties rondom nutsvoorzieningen. Er 

zijn bijvoorbeeld verenigingen die eigenaar zijn van de aansluitingen van de hoofdmeters en 

rechtstreeks een factuur ontvangen van een leverancier. Deze verenigingen betalen zelf hun 
volledige kosten voor de nutsvoorzieningen. Daarnaast zijn er verenigingen die 

nutsvoorzieningen doorbelast krijgen van de gemeente Groningen. Een combinatie van beide 

is ook mogelijk. Ook belast de gemeente nog niet alle kosten door. Hier zit een ongelijkheid in 
tussen verenigingen, die we graag in deze eerste stap recht willen trekken.  

 

1e stap doorbelasting nutsvoorzieningen 2022 

In 2021 hebben we aan een aantal sportverenigingen de nutsvoorzieningen doorbelast, maar 

nog niet ál het verbruik en alle vaste lasten zijn hierin verwerkt. In maart en oktober 2022 zijn 

de verenigingen per brief geïnformeerd dat over 2022 deze doorbelasting wel zal plaatsvinden. 

In februari 2023 zullen de verenigingen in een vervolgbrief meer duidelijkheid krijgen over de 
te verwachten kosten en wat dit per vereniging betekent. Gelijktijdig is inzichtelijk gemaakt 

welke bedragen de energieleveranciers bij de gemeente in rekening hebben gebracht voor 

2021 (vaste kosten en verbruikskosten). Op deze manier geven we een inschatting over de te 
verwachten kosten voor 2022. Daarbij maken we wel de opmerking dat we de gegevens van 
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de jaarschijf 2021 in beeld hebben, maar dat dit wel een coronajaar was met beperkt gebruik 

van de accommodaties. Een extacte inschatting van de extra opbrengsten is hierdoor moeilijk 

te maken. Daarnaast werkten energieleveranciers soms nog met geschatte meterstanden, deze 
zijn begin 2023 correct doorgegeven aan de leveranciers voor een correcte eindafrekening 

2022. De eindfactuur ontvangen wij medio maart. 

 
Eenmalige tegemoetkoming 2022 

We beseffen dat deze doorbelasting veel impact kan hebben op de verenigingen en dat met 

nog een nasleep van corona, stijgende energieprijzen en grote druk op het bestuur, dit een 
pittige opgave is. Daarom stellen we voor met een eenmalige tegemoetkoming voor 2022 te 

gaan werken voor de vaste lasten. Dit willen we effectueren door over de jaarschijf 2022 

eenmalig maar 50% van de vaste lasten in rekening te brengen bij de verenigingen die 

doorbelast worden door de gemeente. Daarnaast gaan we de energiekosten exclusief BTW 
factureren als verzachtende maatregel. Vanaf de jaarschijf 2023 zal het volledige bedrag van 

de vaste lasten in rekening worden gebracht.  

 
Ook de verenigingen met een eigen aansluiting kunnen voor 2022 op een incidentele 

tegemoetkoming rekenen, immers zij betalen al volledig de vaste lasten. Deze verenigingen 

kunnen hun jaarrekening met ons delen en ook hier compenseren we 50% van de vaste lasten 
over het jaar 2022 en de volledige BTW als bijdrage in de kosten, zodat er gelijkheid wordt 

gecreëerd. Voor sommige verenigingen geldt dat beide situaties mogelijk zijn. Het verbruik 

dat eerder niet is doorbelast wordt in deze eerste stap wel 100% doorbelast, immers de 

betreffende verenigingen verbruiken deze energie. 
 

Extra opbrengsten  

Aangezien we de definitieve bedragen nog niet weten, hebben we de vaste lasten genomen van 
de eindafrekening 2021 en hier 5% marge bij opgeteld. Daarnaast hebben we een schatting 

gemaakt van de kosten aan vaste lasten. Dit hebben we ook gedaan bij de jaarrekeningen van 

de verenigingen met een eigen energieleverancier. We kunnen om die reden op dit moment 

slechts een bandbreedte aangeven van de geschatte extra baten en lasten voor 2023. De 
definitieve afrekening wordt medio maart door de energieleveranciers vastgesteld. 

We verwachten dat de extra inkomsten € 265.000,-- bedragen. Dit bevat circa € 115.000,--  

aan extra opbrengsten uit de doorbelasting vaste lasten en minimaal € 150.000,-- aan extra 
inkomsten door alle gebruik in rekening te brengen. In 2023 is hiervan circa € 115.000,-- 

benodigd voor de eenmalige tegemoetkoming van 50% van de vaste lasten aan de 

verenigingen. De verenigingen die we doorbelasten belasten we de energiekosten exclusief 
BTW door. Om gelijkheid te creëren, vergoeden we voor de verenigingen met een eigen 

energiecontract de BTW volledig. 

 

Het opnemen van de structurele meeropbrengst en de eenmalige tegemoetkoming leidt tot een 
wijziging van de begroting. Deze wijziging nemen we op in het verzamelvoorstel 

begrotingswijzigingen bij de eerste voortgangsrapportage 2023. Het voordeel dat ontstaat in 

2023 wordt opgenomen in de eerste voortgangsrapportage 2023. Het structurele voordeel 
vanaf 2024 wordt betrokken bij het opstellen van de begroting 2024.  

 

Met dit voorstel maken we een eerste stap in het creëren van een gelijke situatie voor alle 
buitensportverenigingen. De sportverenigingen worden per brief geïnformeerd wat dit voor 

iedere individuele verenigingen ongeveer financieel gaat betekenen. De Sportkoepel is 

betrokken bij dit proces als klankbord. Zij gaven eerder aan deze eerste stap liever een jaar op 

te schuiven, gezien de problematiek rondom de stijgende energielasten maar ze staan 
inmiddels ook achter deze processtap. Doordat we naast de tegemoetkoming in de vaste lasten 

nu ook de BTW vergoeden, zorgt dit voor een zachtere landing voor de sportverenigingen. 

 
De impact van deze processtap inclusief verzachtende maatregelen zal per sportvereniging 

verschillen. We hebben geen inzicht in de begrotingen van de verenigingen en de financiële 
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consequenties van deze stap. Wel hebben we oog voor de verenigingen die hierdoor in de 

problemen komen en zijn bereid om samen te kijken naar een maatwerkoplossing. We willen 

de verenigingen actiever helpen met het onderwerp verduurzaming door hierover met ze in 
gesprek te gaan. We gaan ze actief wijzen op de verschillende initiatieven die er op dit gebied 

zijn en waar deze sportverenigingen gebruik van kunnen maken. Ook het verduurzamen van 

onze eigen sportaccommodaties is hierbij van belang. Dit willen we ook zo spoedig mogelijk 
in gang zetten. 

 

Het streven is om uw raad in de loop van 2023 over de verdere voortgang te informeren.  
 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 
Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 
 

 

 

burgemeester,     secretaris, 
Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 
Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


